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Burgemeester en Wethouders 

van gemeente Kerkrade 

Postbus 600  

6460 AP Kerkrade 

 

Per mail: bestuurssecretariaat@kerkrade.nl 

 

Kerkrade, 13 oktober 2021 

 

Onderwerp: Advies inzake toekenning extra middelen uit reserve sociaal domein 2022 

 

 

 

 

Geacht College, 

 

Onderstaand bieden wij U de conclusies, constateringen en adviezen aan van onze commissie inzake 

toekenning extra middelen uit reserve sociaal domein, n.a.v. de beraadslagingen ter fysieke 

vergadering van de Adviescommissie op zaterdag 9 oktober 2021 te Kerkrade. 

 

Advies inzake voorstel aan de raad om voor 2022 extra middelen (€0,5mln) uit de reserve sociaal 

domein vrij te maken voor Vie. 

 

De Adviescommissie steunt ten volle dit voorstel. Zij heeft immers zelf in het verleden ervoor gepleit 

om dit bedrag voor de volle periode van 10 jaar vrij te maken en in te zetten voor zaken als co-

creatie, communicatie, empowerment van wijken en buurten, de inzet van lokale leiders, inspelen op 

initiatieven van onderop, het activeren van de jeugd, community building, het leggen van 

dwarsverbindingen tussen beleidsvelden en het terugbrengen van voortgezette 

onderwijsvoorzieningen.  

 

Vie is een diepte-investering, een proces van de lange adem. Het gaat er niet om hoe we Henk en 

Toos van de bank krijgen, maar hoe bereiken we dat ze zelf van de bank af willen en uiteraard ook  

kunnen. Vie is een dynamisch proces, een beweging: Wij Kerkrade. Dat is ons aller inzet waard. En 

dat verdient de voorgestelde extra inzet van middelen. 

 

De Adviescommissie onderschrijft de toekenning van de verdeling van het budget over de 

aangegeven programma’s. Corona veroorzaakte een valse start. Nu breekt het moment aan om de 

wijk en de buurt in te gaan.  

 

Initiatieven opgehaald via het LEEF-fonds en initiatieven die zich zelf melden bij de gemeente laten 

zien dat de Vie beweging op gang komt in de bevolking. Deze initiatieven zijn naar mening van de 

Adviescommissie een prima graadmeter van hoe leeft Vie bij de mensen.  

Desgevraagd kwamen ter vergadering enkele tot de verbeelding sprekende voorbeelden van 

spontane initiatieven aan bod. Van klein tot groot. We constateren dat de initiatieven door het 

projectteam serieus worden opgepakt en beoordeeld. We adviseren om ruchtbaarheid te geven aan 

de binnengekomen initiatieven. Het zijn wellicht vonken die ook bij anderen het vuur doen 

ontbranden. Zij hebben de kracht om een uitslaande Vie-brand te worden! 
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De commissie hecht eraan periodiek te worden geïnformeerd over binnengekomen initiatieven van 

onderop. 

 

Het is zaak om in de communicatie deze initiatieven van onderop aan het woord te laten en aandacht 

te besteden aan de betrokkenen. Dat geldt ook voor potentiële ambassadeurs en kartrekkers in de 

wijken en binnen de diverse doelgroepen waar Vie zich op richt.  

 

Het idee wordt geopperd om een VIE-bus de wijken in te laten gaan. In dit kader herhaalt de 

commissie nogmaals het belang van het werken met ambassadeurs. De opbouw van een Corps 

DiplomaVIE! In concreto valt onder andere de naam van ‘cultheld’ Nathan Rutjes. En de commissie 

ziet graag burgemeester Petra Dassen zich nadrukkelijker positioneren als boegbeeld van de 

‘Community Ontwikkeling Kerkrade’. Het is haar volgens onze commissie op het lijf geschreven. 

 

Met instemming neemt de commissie kennis van het feit dat in november alle verenigingen en 

adviesraden uitgenodigd zijn om bij te praten, vragen te beantwoorden en te bespreken hoe we 

elkaar kunnen versterken. Dat is belangrijk omdat vanaf nu de spotlights gericht worden op de wijken 

en buurten.  

 

De Adviescommissie is enthousiast over de aandacht en publiciteit die gegeven wordt aan de kick-off 

momenten van bijvoorbeeld de Pleintje-app en Shuffle Sport. Bij de Pleintje-app maken kinderen 

(8/14jr) hun eigen publieke avatar, kiezen hun favoriete Pleintje en nodigen vrienden uit om te 

ontmoeten, spelen, bewegen en te chillen. Wij hebben de keuze om als toeschouwers vanaf de zijlijn 

toe te zien, of mee te doen en zelf te ervaren wat zo’n app vermag. Onze commissie wil zelf ook 

ervaring opdoen met de Pleintje App en daagt het College, Raad en medewerkers uit om mee te 

doen. Het benadrukt het gevoel van SAMEN en genereert veel publiciteit. WIJ-Kerkrade. 

En wat betreft Shuffle Sport, daag ook de eigen VMBO-studenten uit om mee te denken over een 

pakkende start, die veel publiciteit kan genereren. En betrek daar ook de verenigingen bij. 

 

Advies inzake stand van zaken Vie-programma’s 

De hoeveelheid beschikbare informatie over de programma’s is groot. De stand van zaken van de 

programma’s van Vie wordt zo gedetailleerd geschetst. De wijze waarop deze informatie wordt 

gegeven kent een doorlopende ontwikkeling. Zo is er een beknopt overzicht ‘in vogelvlucht’ 

opgenomen en een tekstuele toelichting per programma.  

 

De commissie heeft veel waardering voor het verhelderende dashboard en de gedetailleerde en 

geactualiseerde informatie die per programma wordt verstrekt. Complimenten zijn hier nadrukkelijk 

op zijn plaats. Naar mening van de Adviescommissie is de wijze van rapporteren een zoektocht. Een 

doorlopend proces. De meest inzichtelijke manier van rapporteren zal zich op termijn 

uitkristalliseren. Graag dragen we daar een steentje aan bij. Wellicht kan de informatie ook online 

ontsloten worden, zodat de informatie voor iedereen toegankelijk is. 

 

De commissie adviseert om deze informatie per programma aan te vullen met informatie op 

hoofdlijnen, die in de werking van de programma’s te herkennen zijn. Welke trends zijn zichtbaar, 

welke opvallende zaken signaleren wij, positief en negatief, wat kunnen we hieruit leren, welke 

stuwende en remmende zaken signaleren wij? 
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De commissie vindt het hierbij van belang om aandacht te schenken aan de ontwikkeling van cruciale 

Vie-parameters, zoals bijvoorbeeld de ontwikkeling van de community development 

(gemeenschapsontwikkeling), de verbindingen die worden gelegd tussen de onderscheiden 

beleidsvelden, de accentverschuiving van programma’s naar het werken vanuit de behoeften van 

mensen en de spontane initiatieven vanuit de bevolking. 

 

De Adviescommissie spoort de verantwoordelijke teamleden van Vie aan om ook buiten de 

landsgrenzen informatie op te halen. Zo kunnen wij bij de Gezonde basisschool van de toekomst nog 

veel leren en inspiratie opdoen uit landen als Engeland en China.  

 

Daar zijn voorbeelden van scholen waar de maaltijden worden bereid door vrijwilligers, die hiervoor 

een opleiding krijgen met inzet van (top)koks uit de eigen omgeving. Dat zou in Kerkrade ook moeten 

kunnen. Het mes snijdt dan op een natuurlijke weg aan vele kanten. En met het herleven van de 

praktijk van schooltuintjes kan de school met hulp van de buurt zelf haar gezonde voeding 

produceren. Vanuit de adviescommissie werd tevens het idee geopperd om te bezien of de 

wijksteunpunten betrokken kunnen worden bij het bereiden van de lunch voor op de deelnemende 

scholen. Dit is gemeenschapsontwikkeling bij uitstek. Zeker als we erin slagen om in het kader van de 

naschoolse activiteiten in te spelen op partners die in het kader van sport, bewegen en creatieve en 

kunstzinnige ontwikkeling bij kunnen dragen aan de ontwikkeling van echte gemeenschapsscholen.  

 

Overigens is het de commissie ter ore gekomen dat de provincie nog veel ongebruikt subsidiegeld 

heeft ter bevordering van de ontwikkeling van gezonde basisscholen. Wellicht een uitdaging om 

meer scholen in Kerkrade te laten starten, voortbouwend op de reeds ontwikkelde expertise.  

 

In het kader van een Kansrijke Start worden er liefst zes programma’s aangeboden voor ruwweg 

dezelfde doelgroep: Nu niet zwanger; Voorzorg; Stevig ouderschap; Knooppunt kansrijke start 

Kerkrade; Centering zwangerschap en Proeftuin geboortezorg flex. Het starten met programma’s die 

bewezen hebben effect te sorteren is begrijpelijk en dat ondersteunt de commissie ten volle. Maar 

een startpunt is geen eindpunt. Probeer dwarsverbanden te leggen waar iets nieuws uit kan 

ontstaan. Uiteindelijk moeten de zorgbehoeften van mensen het uitgangspunt zijn. En zijn de 

programma’s ‘tools in de backoffice’.  

 

Bezoek bouwplaats Vie 

Na afloop van onze bijeenkomst zetten we de bouwhelm op en trokken de schoenen met stalen 

neuzen aan om onder leiding van Ando van de Pol kennis te maken met de bouw van zwembad, 

sporthal, het horecagedeelte, de parkeergarage en de openbare ruimte, het Vie-park in ontwikkeling. 

De commissie is onder de indruk. Het was een imponerende kennismaking. Het kloppende Vie-hart 

van Kerkrade. Natuurlijk, het zijn uiteindelijk maar stenen, maar het smaakt naar meer. Het wordt 

het pronkjuweel van Kerkrade. Het zal veel mensen uitnodigen en verleiden om te bewegen en mee 

te bewegen. Het Vie-complex in het hart van de stad zal een belangrijke aanjager zijn voor de Vie 

beweging in de wijken, buurten en straten. Daar is de commissie van overtuigd. 

 

Tot slot 

Helaas waren de leden van de jeugdraad niet in de gelegenheid om deel te nemen aan de 

vergadering van de commissie zaterdag jl. We adviseren het College om de ambtelijk begeleiders van 

de jeugdraad te vragen een afspraak te plannen met de voorzitter van de Adviescommissie en een 

vertegenwoordiger van het projectteam van Vie. Doel is om te onderzoeken hoe we de jeugdraad 

kunnen aanhaken op Vie. Als de adviescommissie niet de juiste plek is, dan moeten we samen 

bepalen wat wel de juiste plek is. Deze doelgroep is te belangrijk voor de toekomst van de stad!  
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De Adviescommissie was verheugd om weer fysiek met elkaar te kunnen vergaderen. Het voelde  als 

bevrijdend om elkaar ‘in levende lijve’ te kunnen ontmoeten. Na afloop, onder het genot van een 

gezonde lunch, ontstond ruimte om met elkaar op informele wijze contact te hebben. Dat werd zeer 

gewaardeerd. De commissie bedankt de gemeente voor het faciliteren hiervan. 

 

De commissie ziet graag een reactie van het College tegemoet. De commissie gaat ervan uit dat het 

advies aan de gemeenteraad wordt aangeboden, voorafgaand aan de gemeenteraadsvergadering 

van 3 november 2021.  

 

Namens de Adviescommissie Vie – Leven in beweging, 

 

 

 

 

  

Martin Eurlings 

Voorzitter 

 


